
 ROIV.0002.9.2016

Protokół nr XXIII/16

z sesji Rady Gminy Psary

w dniu 27 października 2016r. 

XXIII Sesja Rady Gminy Psary odbyła się w budynku remizy Ochotniczej Straży Pożarnej

w Dąbiu. Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 15:30.

Obradom przewodniczył Pan Jacenty Kubica – Przewodniczący Rady Gminy Psary. 

W sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy Psary     -      Pan Tomasz Sadłoń,

Sekretarz Gminy Psary - Pani Mirella Barańska – Sorn,

Skarbnik Gminy Psary - Pani Joanna Przybyłek,

oraz

Dyrektorzy i Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, Sołtysi oraz mieszkańcy gminy Psary.

Pan Jacenty Kubica – Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych.

Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity

Dz. U. z 2016r.,  poz. 446 z późniejszymi zmianami) słowami:

„Otwieram XXIII Sesję Rady Gminy Psary”

rozpoczął obrady. 

Na ogólny stan 15 radnych, w momencie otwarcia obrad sesji  uczestniczyło 14 radnych. Nieobecna

radna Anna Gwiazda.

Przewodniczący stwierdził  prawomocność obrad – listy obecności  radnych oraz gości  stanowią

załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu. 

Pkt 2. – Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Psary – Pan Jacenty Kubica oznajmił,  iż każdy z radnych

otrzymał  porządek  obrad  sesji.  Porządek  sesji  został  wywieszony  na  tablicach  ogłoszeń  oraz

umieszczony  na  stronie  internetowej  Urzędu  Gminy.  Zapytał,  czy  są  uwagi  do  przedłożonego

porządku obrad Sesji. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą:

– wprowadzenia  w  pkt  8  informacji  o  podmiotach  w  których  wykonywana  jest  kara

ograniczenia  wolności  oraz  praca  społecznie  użyteczna  wraz  z  opinią  dotyczącą  potrzeb  Sądu

Rejonowego  w  Będzinie  w  zakresie  wykonywania  kary  ograniczenia  wolności  oraz  pracy
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społecznie użytecznej.

– wycofania  projektów  uchwał  z  pkt  8  od  ppkt  5  do  10.  Dotyczą  one:  przystąpienia  do

sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  w

granicach  administracyjnych  gminy  Psary,  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  uchwały  w

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w sołectwie

Preczów, Sarnów, Malinowice, Strzyżowice, Goląsza, Brzękowice, Dąbie. 

– Wprowadzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana J.J.

Zgłoszone poprawki zostały przyjęte jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Porządek  obrad  z  naniesionymi  poprawkami  został  przyjęty  jednogłośnie  –  14  głosami  „za”

i przedstawia się następująco:

1) Otwarcie obrad  i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy Psary.
4) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5) Informacja z działalności Wójta Gminy Psary w okresie międzysesyjnym.
6) Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych Wójta Gminy Psary.
7) Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych.
8) Informacja o podmiotach w których wykonywana jest kara ograniczenia wolności oraz praca

społecznie  użyteczna  wraz  z  opinią  dotyczącą  potrzeb  Sądu  Rejonowego  w  Będzinie
w zakresie wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy społecznie użytecznej. 

9) Podjęcie uchwał Rady Gminy Psary w sprawie:
1. Zaliczenia  drogi  w  miejscowości  Brzękowice  Wał  do  kategorii  dróg  gminnych  oraz

określenia przebiegu tej drogi.
2. Określenia warunków i trybu finansowania sportu w gminie Psary.
3. Zmian w budżecie gminy na 2016r.
4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Psary na lata 2016 – 2036.
5. Rozpatrzenia skargi Pana J.J.        

10) Interpelacje i zapytania.
11)   Wolne wnioski.
12)   Zakończenie obrad. 
Pkt. 3 - Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy Psary.

Pan Jacenty Kubica – Przewodniczący Rady Gminy Psary zapytał, czy radni wnoszą uwagi

do przedstawionego protokołu.  Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania.  W głosowaniu

brało udział 14 radnych, którzy jednogłośnie przyjęli protokół z XXII sesji Rady Gminy Psary. 

Pkt. 4 -  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą uwagi do zgłoszonych na posiedzeniach

Komisji Rady interpelacji bądź zapytań. Uwag nie zgłoszono.

W dalszej części głos zabrał Pan Jan Kraśkiewicz – Prezes Międzygminnego Oddziału ZNP

w Psarach który podziękował za obecność na spotkaniu dotyczącym likwidacji gimnazjów, a Panu

Wójtowi i Pani Sekretarz podziękował za pomoc w organizacji tego spotkania. 
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Pkt. 5 - Informacja z działalności Wójta Gminy Psary w okresie międzysesyjnym.

Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym

za okres od 22 września 2016r. do 27 października 2016r. – która stanowi załącznik nr 4 do nin.

protokołu.

Pkt.6 -   Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych Wójta Gminy Psary.

Przewodniczący Rady poinformował,  iż  oświadczenia  majątkowe wójta  gminy,  zastępcy

wójta,  sekretarza  gminy,  skarbnika  gminy,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  oraz  osób

wydających decyzje administracyjne zostały złożone w ustawowym terminie do 30 kwietnia br.

W związku  z  otrzymanym pismem od  Wojewody Śląskiego  informującego  o  przeprowadzonej

analizie oświadczeń, nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Pkt.7 -   Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych.

Przewodniczący  Rady  oświadczył,  iż  radni  również  złożyli  oświadczenia  majątkowe

w ustawowym terminie. Urząd Skarbowy w Będzinie przesłał informację, iż w niektórych znajdują

się błędy. 

Pkt.8 -   Informacja o podmiotach w których wykonywana jest kara ograniczenia wolności

oraz  praca  społecznie  użyteczna  wraz  z  opinią  dotyczącą  potrzeb  Sądu  Rejonowego

w Będzinie w zakresie wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy społecznie

użytecznej. 

Przewodniczący Rady oznajmił, iż Prezes Sądu Rejonowego w Będzinie przedłożył opinię

dotyczącą  potrzeb  Sądu  Rejonowego  w  Będzinie  w  zakresie  wykonywania  kary  ograniczenia

wolności oraz pracy społecznie użytecznej. Poinformował także o 22 jednostkach organizacyjnych

na  terenie  powiatu  będzińskiego  gdzie  skazani/ukarani  mogą  wykonywać  prace  społecznie

użyteczne. 

Szacuje się, iż w roku 2017 należy zapewnić miejsca do wykonywania kary dla liczby około 922

skazanych. W przeliczeniu na liczbę godzin szacuje się, iż w ciągu roku skazani zobowiązani są do

przepracowania około 190 tys. godzin, co stanowi średnio 37,617 osobodni. 

W roku 2015 Sąd Rejonowy w Będzinie dysponował liczbą 30 podmiotów, do których można było

kierować  skazanych  celem  realizacji  orzeczeń  sądowych.  W  2016  roku  ilość  wyznaczonych

zakładów zmniejszyła się do 22 podmiotów. Mając na uwadze wzrost orzeczeń wykonawczych

w roku 2016 oraz  prognozy w tym zakresie  na rok 2017 liczba podmiotów, w których będzie

istniała  możliwość  wykonywania  kary  ograniczenia  wolności  oraz  pracy  społecznie  użytecznej

winna się zwiększyć lub utrzymać przynajmniej na poziomie z roku 2016 – aby realnie zaspokoić

potrzeby  sądu  w  przedmiocie  realizacji  kary  ograniczenia  wolności  oraz  pracy  społecznie
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użytecznej. 

Pkt.9 – Podjęcie uchwał Rady Gminy Psary w sprawie:

1. Zaliczenia drogi w miejscowości Brzękowice Wał do kategorii dróg gminnych oraz określenia

przebiegu tej drogi.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach Komisji

Rady. Poinformował, iż szczegółowe położenie i przebieg drogi wskazany został w załączniku nr 1

do niniejszej uchwały.

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania. W wyniku głosowania:

za przyjęciem uchwały -  14 głosów,

przeciw -   0 głosów,

 wstrzymujących się     -             0 głosów.

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie - 14 głosami „za” i otrzymała Nr  XXIII/251/2016  Rady

Gminy Psary z dnia 27 października 2016r. w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Brzękowice

Wał do kategorii dróg gminnych oraz określenia przebiegu tej drogi.

2. Określenia warunków i trybu finansowania sportu w gminie Psary.

Przewodniczący  Rady  objaśnił,  że  projekt  uchwały  uległ  pewnej  modernizacji,

a  mianowicie,  do  tej  pory  finansowanie  klubów  sportowych  jak  i  stowarzyszeń  odbywało  się

poprzez  ogłaszany  konkurs.  Projekt  uchwały  określa  warunki  i  tryb  udzielania  wsparcia

finansowego w formie dotacji celowych na realizację zadania własnego gminy w zakresie tworzenia

warunków sprzyjających rozwojowi sportu. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego:

za przyjęciem uchwały -  14 głosów,

przeciw -   0 głosów,

     wstrzymujących się     -       0 głosów.

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie - 14 głosami „za” i otrzymała Nr  XXIII/252/2016  Rady

Gminy Psary z dnia 27 października 2016r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania

sportu w gminie Psary.

3. Zmian w budżecie gminy na 2016r.

Pani  Joanna  Przybyłek  –  Skarbnik  Gminy  przedstawiła  projekt  uchwały  informując,  że

zmiany w planie dochodów wynikają z konieczności wprowadzenia do budżetu dochodów z tytułu

zwrotu z budżetu państwa 30% wydatków funduszu sołeckiego z 2015r. oraz zmiany paragrafu

dofinansowania  wyjazdu  dzieci  na  „zielone  szkoły”.  Zmiany  w  planie  wydatków  bieżących  i

inwestycyjnych spowodowane są dostosowaniem planu do faktycznych potrzeb. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego:
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za przyjęciem uchwały -  14 głosów,

przeciw -   0 głosów,

     wstrzymujących się     -       0 głosów.

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie - 14 głosami „za” i otrzymała Nr  XXIII/253/2016  Rady

Gminy Psary z dnia 27 października 2016r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r.

4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Psary na lata 2016 – 2036.

Pani Joanna Przybyłek – Skarbnik Gminy objaśniła, iż zmiana WPF obejmuje uaktualnienie

kwot  dochodów i  wydatków budżetu  na  2016r.  oraz  skorygowanie  zapisów załącznika  nr  2  –

wykazu przedsięwzięć poprzez usunięcie limitu zobowiązań podwójnie wprowadzonego zadania

bieżącego „zakupu ciężkiego samochodu  bojowego dla OSP w Strzyżowicach” ujętego również

w wydatkach inwestycyjnych. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego:

za przyjęciem uchwały -  14 głosów,

przeciw -   0 głosów,

     wstrzymujących się     -       0 głosów.

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie - 14 głosami „za” i otrzymała Nr  XXIII/254/2016  Rady

Gminy Psary z dnia 27 października 2016r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy Psary na lata 2016 – 2036.

5. Rozpatrzenia skargi Pana J.J.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że mieszkaniec sołectwa Gródków skierował do Rady Gminy

skargę,  wyszczególniając wiele zastrzeżeń które nie zezwalają na budowę drogi w tym miejscu

w którym skarżący uważa za słuszne (za przejazdem kolejowym).  Przewodniczący nadmienił, iż

od pewnego czasu staramy się umożliwić dojazd wszystkim mieszkańcom ul. Leśnej, która jest na

początku  lasów,  przesunęłaby się  wtedy ok.  15,  20  m w kierunku torów i  doprowadziłaby do

połączenia z ulicą Leśną w której są zabudowania. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej omawiali powyższe pismo, uznając ją za bezzasadną. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego:

za przyjęciem uchwały -  14 głosów,

przeciw -   0 głosów,

     wstrzymujących się     -       0 głosów.

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie - 14 głosami „za” i otrzymała Nr  XXIII/255/2016  Rady

Gminy Psary z dnia 27 października 2016r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana J.J.

Pkt. 10-  Interpelacje i zapytania. 

5



1. Pani Krystyna Kluszczyk:

- w imieniu mieszkańców ul.  Szopena i  ul.  Leśnej  w Górze Siewierskiej  zwróciła się z prośbą

powstania  tam chodnika.  Ulica  Szopena  to  fragment  drogi  przelotowej,  łączącej  gminę  Psary

z gminą Bobrowniki i  Mierzęcice.  Natężenie ruchu w tym rejonie jest  duże,  droga jest  wąska,

o dużym nachyleniu i zakrętach po obu stronach. W zimie tworzy się „ślizgawka”, a przy opadach

deszczu spływa ogromna ilość wody. Zamieszkują tam zarówno osoby starsze, jak i dzieci którzy

nie mają możliwości bezpiecznego poruszania się. 

Pkt. 11 - Wolne wnioski.

1. Pan Wojciech Kamecki – sołtys sołectwa Preczów:

- zwrócił uwagę, aby organizowane uroczystości na terenie gminy nie odbywały się w jednym dniu

i tym samym dać osobom możliwość uczestniczenia w różnych imprezach,

- zwrócił uwagę, iż jeśli organizuje się na terenie danego sołectwa jakąś imprezę, czy uroczystość to

sołtys, radny oraz Rada Sołecka powinni o niej wiedzieć, a nie dowiadywać się z plakatów, czy

„pocztą pantoflową”,

-  nawiązał  do  zaplanowanego  objazdu  dróg  z  przedstawicielami   powiatu  będzińskiego

i niekompetencji osób,

- nawiązał do programu termomodernizacji odnawialnych źródeł, gdzie są dyskryminowane osoby

które wprowadzają te innowacje wcześniej. 

2. Pan Marian Sobieraj – sołtys sołectwa Góra Siewierska:

- odniósł się pozytywnie do zgłoszonej interpelacji radnej Krystyny Kluszczyk,

- poprosił o odnowienie pasów drogowych od ul. Kościuszki do ul. Leśnej w Górze Siewierskiej,

- przypomniał o zgłoszonej wcześniej kwestii umieszczenia tablicy „uwaga piesi” na ul. Leśnej oraz

umieszczenia „lustra”.

W dalszej części posiedzenia sesji, Pan Wójt poinformował, iż do projektu uchwały w sprawie

zmian w budżecie gminy zostało wprowadzone zadanie „przebudowy ulicy Jasnej w Sarnowie” (od

skrzyżowania z drogą krajową 86 do wyjazdu do gospodarstwa ogrodniczego). 

Pan  Wójt  odpowiedział  na  zadane  interpelacje  i  pytania,  wyjaśniając,  iż  gmina  przyjmuje

środki finansowe na prace przy drogach powiatowych. Nadmienił, iż w przyszłym roku gmina na

współpracę z powiatem będzińskim przeznaczyła 1 mln zł i jest to dwukrotnie więcej od bieżącego

roku.  Gmina  musi  dbać  o  utrzymanie  zdrowej  nadwyżki  operacyjnej.  Pan  Wójt  nadmienił,  iż

jesteśmy przyzwyczajeni do tego, iż ten szczebel administracji w ogóle nie realizuje swoich zadań. 

Pan Wójt wyjaśnił, iż planuje się stworzenie planu imprez, zarówno kulturalnych jak i sportowych,

a w dalszej części wyjaśnił zasady programu termomodernizacji. 
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Pkt. 12 – Zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacenty Kubica słowami:

„Zamykam XXIII Sesję Rady Gminy Psary”

zakończył obrady.

Przewodniczący Rady
/-/ Jacenty Kubica

Protokół sporządziła: 
Katarzyna Mucha
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